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Rijswijk groeit, volgens een prognose van het CBS hebben we in 2035 30% meer 
inwoners. Dan zijn we met meer dan 67,000 Rijswijkers! Stel je dat eens voor?  
In wat voor stad leven wij dan?

Hoe gaan we dat doen met wonen, werken, vervoer en voorzieningen. Hoe 
benutten we de kansen om de stad duurzamer, comfortabeler, veiliger en 
leuker te maken. We beslissen nu over hoe onze stad er over 15 jaar uitziet. 

Eerst de basis op orde. Liever gister dan vandaag. Weg van de dagelijkse 
verontwaardiging over verlichting, vervuiling en verpaupering. We staan voor 
belangrijke keuzes voor overmorgen. Daar zou het vandaag echt over moeten 
gaan.

In wat voor Rijswijk willen wij wonen? En wat gaan we daar nu voor doen? 

Op dit moment hebben we een tekort op onze begroting en kijken we hoe we 
dit kunnen dichten. Tijdig bijsturen en een financieel tekort voorkomen. Dat is 
de basis. We moeten het wel in verhouding zien in het totaal van de taken van 
de gemeente. 

Welke taken en wijze van uitvoering zijn belangrijk voor onze inwoners. Dan 
moet je kijken welk geld er binnen komt en wat je er mee kan doen. Dat is de 
basis. Dat hebben college, gemeentelijke organisatie en raad voor deze 
begroting nog niet kunnen doen. Dat is een gemiste kans. 

Wij hebben gevraagd om een concreet, gedurfd voorstel voor een stevig en 
toekomstbestendig personeelsbeleid. Om veranderingen te kunnen 
doorvoeren hebben we goede mensen nodig. Dat is de basis. Wanneer kunnen 
wij daarover een voorstel verwachten?

Rijswijkers, jong en oud, nieuw of bestaand, inwoners van De Strijp, Cromvliet 
of de Muziekbuurt. Iedereen wil een gezellige, gezonde en groene stad. Een 
stad waar het prettig wonen, werken en “wijnen” is. 



Waar iedereen gelijke kansen krijgt. Waar je kunt zijn wie je bent. Hoe krijgen 
we dat samen voor elkaar?

Investeer in een groene en blauwe stad. Dat is mooi én noodzakelijk voor een 
prettige leefomgeving, een goed vestigingsklimaat, het tegen gaan van hitte 
stress en water overlast. Om onze kinderen veilig te laten spelen en om zelf 
buiten te kunnen zijn in mooi doe-groen.

Het verder ontwikkelen van het Wilhelmina park, de landgoederenzone en het 
Bogaardplein is belangrijk. Bewoners en bedrijven helpen mee. Door 
bijvoorbeeld hun tuin te vergroenen met operatie Steenbreek of door een 
afvalbak te adopteren. We zijn daarom benieuwd naar het nieuwe groenbeleid, 
waarin dit terug komt. Wanneer komt het nieuwe groen beleidsplan?

Het contact met de gemeente moet simpeler en duidelijker. Bij het klant 
contactcentrum  (persoonlijk, telefonisch of digitaal) – en straks een goede 
ontvangst in het Huis van de Stad. De basis op orde voor onze inwoners en 
bedrijven. Kan de wethouder toezeggen dat hij hier boven op blijft zitten? 

Blijf doorgaan komend jaar met aandacht voor fietsers: het aanleggen en 
opknappen van (vrij liggende) fietspaden, het fietsvriendelijke afstellen van de 
verkeerslichten en het vergroten van het aantal (bewaakte) stallingen. D66 
Rijswijk ziet graag een brede inzet op andere en nieuwe mobiliteit. Kan de 
wethouder aangeven wat hij aan innovaties gaat doen vanuit de opbrengsten 
van de parkeergelden? 

Zorg voor meer betaalbare woningen vooral voor gezinnen, ouderen die kleiner 
willen wonen en starters. Moderniseer en verduurzaam de sociale woningbouw 
met de corporaties. Informeer inwoners goed over de plannen over de 
energietransitie. Kan de wethouder meer vertellen over hoe hij dit gaat doen?

Herstructureer en vernieuw de Plaspoelpolder en het Havenkwartier. Met 
ruimte voor ondernemers met lef, zoals nu in De Loods of EAZ Wind, dat kleine 
innovatieve windmolens bouwt en waar zowel ingenieurs als lassers werken. 



Laat in Oud-Rijswijk de zonering vrij, zodat er meer vrijheid komt voor 
ondernemers. Dan wordt het oude centrum aantrekkelijker en bruisender. Kan 
het college aangeven wanneer vrije zonering wordt ingevoerd?

Een betaalbaar huis, betaald werk en een gezond huishoudboekje lijken zo 
simpel, maar zijn voor sommige Rijswijkers moeilijk haalbaar. Minder mensen 
in de bijstand, waarbij werk moet lonen ook als het parttime is. Denk 
bijvoorbeeld aan een werkbonus, zoals in Rotterdam. Zorg anders dat mensen 
meedoen door vrijwilligerswerk of een opleiding. Wanneer komt het 
participatieplan?

Kansen voor elke Rijswijker. Extra aandacht voor taal, voor ieder die dat nodig 
heeft. Zorg daarbij voor een betere aansluiting tussen onderwijs en 
arbeidsmarkt. Extra aandacht voor toegankelijkheid, geeft meer kansen voor 
mensen met een fysieke beperking.

De tekorten in de jeugdzorg zijn groot. Er ligt een plan van aanpak om meer 
grip te krijgen op de kosten. D66 vindt het ook belangrijk dat we beter inzicht 
krijgen waarom meer jongeren jeugdzorg nodig hebben. Hierdoor kunnen we 
gerichter inzetten op preventie en vroeg-signalering van onze Rijswijkse 
jongeren. D66 steunt dan ook de motie “Voorkomen is beter dan genezen.” De 
wethouder ook?

Welzijn is belangrijk. Meer aandacht voor eenzaamheid, voor gezondheid & 
bewegen ondersteunen wij. Kan de wethouder toezeggen Trias en Welzijn 
Rijswijk te stimuleren om meer gebruik te maken van de landelijke regeling 
buurtsportcoaches voor activiteiten samen met inwoners?  

De vrijheid om te zijn wie je bent staat onder druk. Het is belangrijk hier 
aandacht aan te blijven geven, niet alleen met Coming Out dag. Wij zijn dan 
ook positief over het regenboog / inclusiviteitsbeleid dat het college voorstelt. 
Kan de wethouder aangeven wat de gemeente concreet doet voor Roze 
ouderen?

Als we niets doen wordt onze stad steeds voller, viezer en verdorvener.           
Als we niets doen  blijft er overlast, onveiligheid en zwerfvuil.                              
Als we niets doen, zakt Rijswijk weg, in een diep moeras. Het Sudderdam uit de 
stadsvisie. Een Sudderdam waarin mensen weinig verdienen, elkaar niet 
kennen of helpen en waar veel leegstand is. Het afvalputje van de regio. In dat 



Rijswijk wil niemand komen! Dat vraagt om actie! Het is belangrijk om juist nu 
lef te tonen en keuzes te maken.

Als we samen de schouders eronder zetten, dan wordt juist ons toekomstbeeld 
van een Bruisend Rijswijk werkelijkheid:

Stel het je eens voor:

“Het is druk in Oud-Rijswijk. Bezoekers flaneren door het pittoreske centrum en 
komen af op de ambachtelijke winkels, de gezellige terrassen en het 
toonaangevende museum. Horecaondernemers hebben de vrijheid om te 
ondernemen en te innoveren.
 
Inwoners komen graag in onze prachtige parken. Het Wilhelminapark als 
longen van de stad, waar je kunt wandelen, rennen, spelen en rust kunt vinden 
om bijen en vlinders te zien vliegen. De opknapbeurt van de landgoederenzone 
werkt goed uit. Waar ooit tennisvelden met onkruid lagen, ligt nu een stadspark 
van allure met vogels, egels en insecten.

De buurt rondom het Bogaardplein is verworden tot een levendig stadscentrum 
waar mensen elkaar ontmoeten op mooie terrassen, groene pleinen en 
gezellige horeca. Een echte groene leefstad.”

En dat, dat is mijn Rijswijk: Een stad die bruist; een dorp waar men elkaar kent; 
een stad van ons allemaal!

Tot zover mijn eerste termijn, voorzitter.


